
 

Diari Oficial del 
Consell General 

Any 2022 – VIII Legislatura – Núm. 5/2022  

Sessió ordinària celebrada el dia 10 de març del 2022 

El dia 10 de març del 2022, dijous, es reuneix a la Casa de la Vall, (nou hemicicle), el M. I. 

Consell General, en sessió ordinària convocada d'acord amb allò que estableix el 

Reglament de l'Assemblea i amb l'ordre del dia que figura en el Butlletí del Consell General 

núm. 30/2022, que és el següent: 

1. Nomenament de dos membres del Consell d’Administració de l’Autoritat 

Financera Andorrana. 

2. Examen i votació de la Petició d’autorització per prorrogar la facultat del Govern 

d'establir les restriccions i mesures previstes en els articles 4 de la Llei 30/2018, 

del 6 de desembre, qualificada de seguretat pública, i 59 de la Llei general de 

sanitat, del 20 de març de 1989, segons acord del 21 de febrer del 2022. 

Un cop oberta la sessió, sota la presidència de les M. I. Sres. Roser Suñé Pascuet i Meritxell 

Palmitjavila Naudí, Síndica General i Subsíndica General, respectivament, s'ha procedit a 

comprovar la presència dels membres, que ha quedat registrada d'acord amb la relació 

següent: 

M. I. Sr. Oliver Alís Salguero 

M. I. Sra. Mònica Bonell Tuset 

M. I. Sr. Joan Carles Camp Areny 

M. I. Sra. Alexandra Codina Tort 

M. I. Sra. Bernadeta Coma González 

M. I. Sr. Ferran Costa Marimon 

M. I. Sr. Carles Enseñat Reig 

M. I. Sr. Raul Ferré Bonet 

P R O J E C T E  
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M. I. Sra. Sílvia Ferré Ghiringhelli 

M. I. Sr. Jordi Font Mariné 

M. I. Sr. Pere López Agràs 

M. I. Sra. Eva López Herrero 

M. I. Sr. Marc Magallón Font 

M. I. Sra. Maria Martisella González 

M. I. Sr. Joaquim Miró Castillo 

M. I. Sra. Ester Molné Soldevila 

M. I. Sr. David Montané Amador 

M. I. Sra. Carine Montaner Raynaud 

M. I. Sr. Carles Naudi d’Areny-Plandolit Balsells 

M. I. Sr. Roger Padreny Carmona 

M. I. Sra. Meritxell Palmitjavila Naudí 

M. I. Sr. Josep Pintat Forné 

M. I. Sr. Joan Carles Ramos Reboredo 

M. I. Sra. Núria Rossell Jordana 

M. I. Sra. Judith Salazar Álvarez 

M. I. Sr. Carles Sánchez Rodríguez 

M. I. Sra. Roser Suñé Pascuet 

M. I. Sra. Susanna Vela Palomares 

S’ha excusat l’absència dels M.I. Srs. Ferran Costa Marimon, Raul Ferré Bonet, Marc 

Magallón Font, Carine Montaner Raynaud, Roger Padreny Carmona i Judith Salazar 

Álvarez. 

També hi són presents els M.I. Srs. Jordi Gallardo Fernàndez, ministre de Presidència, 

Economia i Empresa; Èric Jover Comas, ministre de Finances i Portaveu; Maria Ubach Font, 

ministra d’Afers Exteriors; Josep Maria Rossell Pons, ministre de Justícia i Interior; Jordi 

Torres Falcó, ministre de Turisme i Telecomunicacions; Víctor Filloy Franco, ministre de 

Territori i Habitatge; Judith Pallarés Cortés, ministra d’Afers Socials, Joventut i Igualtat; 

Sílvia Calvó Armengol, ministra de Medi Ambient, Agricultura i Sostenibilitat; Joan Martínez 

Benazet, ministre de Salut; Sílvia Riva González, ministra de Cultura i Esports i Trini Marín 

González, ministra d’Administracions Públiques i Participació Ciutadana. 

Assisteix també a la sessió el Sr. Josep Hinojosa Besolí, secretari general del Consell 

General. 

(La M. I. Sra. Susanna Vela Palomares, secretària de la Sindicatura, llegeix l'ordre del dia) 

(Són les 16.04h) 
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La Sra. síndica general: 

Punt número 1. 

1. Nomenament de dos membres del Consell d'Administració de l'Autoritat Financera 

Andorrana.  

Les dues propostes presentades pel Govern com a membres del Consell d'Administració 

de l'Autoritat Financera Andorrana (AFA), en virtut de l'article 10 de la Llei 12/2018, del 31 

de maig, de modificació de la Llei 10/2013, del 23 de maig, de l'Institut Nacional Andorrà de 

Finances, han estat publicades en el Butlletí número 29/2022 del 4 de març. 

Demanaria a la senyora Susanna Vela, secretaria de torn de la Sindicatura, de llegir els 

noms dels dos candidats, si us plau. 

La Sra. Secretària: 

Les dues propostes presentades pel Govern com a membres del Consell d'Administració 

de l'Autoritat Financera Andorrana, en virtut de l'article 10 de la Llei 12/2018, de 31 de maig, 

de modificació de la Llei 10/2013, de 23 de maig, de l'Institut Nacional Andorrà de Finances, 

per tal que siguin nomenats pel Consell General i són els següents: el senyor Maanan 

Aouraghe Bendada i el senyor Josep Maria Capella Fernández. 

La Sra. Síndica general: 

Moltes gràcies.  

Procedirem, en primer lloc, al debat conjunt de les dues candidatures presentades i a 

continuació, la votació separada de les mateixes. Per presentar les dues propostes, intervé 

per part del Govern el senyor Èric Jover. 

El Sr. Èric Jover: 

Sí, gràcies senyora Síndica.  

Molt breument. Avui sotmetem a votació i aprovació per part del Consell General de posar 

dos membres més, dos vocals més, al Consell d'Administració de l'Autoritat Financera 

Andorrana. Vosaltres sabeu que la llei marca poder tenir entre quatre i sis membres. 

Actualment estem amb quatre membres en aquest organisme, però dos d'ells es troben en 

funcions. Així doncs, pensem que és necessari de, progressivament, arribar fins als sis 

membres i sis membres, doncs que siguin titulars i que estiguin elegits i no estiguin amb 

càrrecs en funcions. I així doncs, avui us proposem dues persones, les dues de nacionalitat 

andorrana i que compleixen amb el que estableix l'article 11 de la Llei, que fa referència als 

seus requisits i a les incompatibilitats que s'han de complir. 
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En aquest sentit, m'agradaria tan sols destacar l'experiència de les dues persones. El 

senyor Maanan Aouraghe, en el propi teixit econòmic andorrà, té una experiència en el seu 

últim lloc de treball de més de dotze anys en assessoraments financers, comptables i fiscals 

del teixit econòmic andorrà i pensem que evidentment la seva la seva experiència poden 

ser molt positives pel Consell d'Administració de l'Autoritat Financera Andorrana. Per l'altra 

banda, el senyor Josep Maria Capella, té un perfil que també pensem que és 

extremadament interessant i tan sols destacaré els seus últims sis anys d'experiència a la 

direcció adjunta de riscos de negoci associats amb el sector assegurador, en una important 

empresa internacional. En aquest sentit, recordar que l'Autoritat Financera Andorrana té 

funcions tant de supervisió del sector financer com també del sector assegurador, i així 

doncs, pensem que és important tenir persones que siguin competents en el sector 

assegurador al Consell d'Administració per poder complimentar les funcions que són 

associades a aquesta institució. 

Així doncs, vist el perfil de les dues persones que avui sotmetem a votació, demanaria al 

Consell General la seva aprovació.  

Gràcies, senyora Síndica. 

La Sra. Síndica general: 

Gràcies senyor ministre.  

Els grups desitgen intervenir en aquest moment. No? D'acord.  

Procedirem, doncs, en la part de votació. Ho recordo que els membres del Consell 

d'Administració de l'Autoritat Financera Andorrana són nomenats pel Consell General a 

proposta del Govern presentada pel ministre encarregat de les finances, amb el vot 

favorable de les dues terceres parts dels seus membres en primera votació, és a dir, dinou 

consellers generals. En el cas que no s'assoleixi aquesta majoria, es procedirà a una 

segona votació, la qual es realitzaria al finalitzar el darrer punt de l'ordre del dia d'avui i on 

quedarà elegit el candidat que obtingui el vot favorable de la majoria simple del Consell 

General. 

Per tant, procedim a l'elecció del primer candidat. El senyor Maanan Aouraghe Bendada. 

En aplicació de l'article 74 del reglament, procedirem a la votació a mà alçada.  

Vots a favor? 

Vots en contra? 

Abstencions? 

Senyora secretària, si ens comenta el resultat, si us plau. 

La Sra. Secretària: 

Sí, gràcies. 
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17 vots a favor, 5 en contra i cap abstenció. 

La Sra. Síndica general: 

Gràcies.  

A la vista del resultat i constatat que el nombre de vots no és suficient per assolir la majoria 

requerida en primera votació, deixaríem pendent la segona votació, la qual es durà a terme 

al finalitzar el darrer punt de l'ordre del dia d'avui. 

A continuació procedim a l'elecció del segon candidat, el senyor Josep Maria Capella 

Fernández.  

En aplicació de l'article 74 del Reglament procedirem a la votació a mà alçada. 

Vots a favor? 

Vots en contra? 

Abstencions? 

Senyora secretària, si ens comenta el resultat, si us plau. 

La Sra. Secretària: 

Sí, gràcies. 

22 vots a favor, 0 en contra i 0 abstenció. 

La Sra. Síndica general: 

Moltes gràcies.  

A la vista del resultat, declaro elegit el senyor Josep Maria Capella Fernández, membre del 

Consell d'Administració de l'Autoritat Financera Andorrana. 

[00:07:27.100]  

Punt número 2. 

2. Examen i votació de la petició de prorrogar la facultat del Govern d'establir les 

restriccions i mesures previstes en els articles 4 de la Llei 30/2018, del 6 de desembre, 

qualificada de seguretat pública, i 59 de la Llei general de sanitat, del 20 de març de 

1989, amb la finalitat de protegir la salut pública, segons acord del 21 de febrer del 

2022.  

La petició d'autorització fou publicada en el Butlletí número 24/2022, del 23 de febrer. 

Intervé pel Govern per exposar les raons que justifiquen la sol·licitud de pròrroga el senyor 

Josep Maria Rossell. 



Diari oficial del Consell General  –  núm. 5/2022  –  Sessió ordinària celebrada el dia 10 de març 2022 6 

El Sr. Josep Maria Rossell: 

Gràcies, senyora Síndica. 

Avui se sotmet a votació en aquesta cambra la pròrroga de la facultat del Govern per establir 

les restriccions i mesures previstes en els articles 4 de la Llei 30/2018, del 6 de desembre, 

qualificada de seguretat pública, i 59 de la Llei general de sanitat, del 20 de març de 1989, 

amb la finalitat de protegir la salut per un període de dos mesos. El passat 16 de desembre 

del 2021, el Consell General va prorrogar la facultat del Govern d'establir les restriccions i 

mesures previstes en els articles 4 de la Llei 30/2018, del 6 de desembre, qualificada de 

seguretat pública, i 59 de la Llei general de Sanitat, del 20 de març de 1989, amb la finalitat 

de protegir la salut pública per un nou període de dos mesos que s'exhaureix properament. 

Després d'un mes de gener i part del mes de febrer amb un nombre de contagis elevat, on 

va ser molt important disposar dels mecanismes adequats per protegir la salut pública i 

poder així controlar la pandèmia, durant les darreres setmanes les dades epidemiològiques 

revelen una evolució positiva. No obstant, cal posar en relleu que encara ens trobem en un 

escenari on es produeixen contagis diàriament i, per tant, el Govern entén que és necessari 

continuar amb algunes de les mesures per protegir la salut pública que s'han vingut 

adoptant fins a la data, amb el suport de les conselleres i consellers d'aquesta cambra, 

suport que novament agraeixo, com he fet cada vegada que m'he adreçat a vostès. 

En aquest punt passo a donar les principals dades epidemiològiques a data del 9 de març. 

Casos totals: 38.875. Increment respecte el dia anterior: 82, comptant els turistes, i 81 sense 

comptar els turistes. Casos actius: 765. Altes: 37.958. Defuncions, malauradament: 152. 

Hospitalitzacions: 10, de les quals 8 a planta i 2 a la UCI. Així doncs, d'acord amb l'exposat, 

senyores i senyores consellers generals, sol·licito el seu vot favorable a la pròrroga de la 

facultat del Govern per establir les restriccions i mesures previstes en els articles 4 de la 

Llei 30/2018, del 6 de desembre, qualificada de seguretat pública, i 59 de la Llei general de 

Sanitat, del 20 de març de 1989, amb la finalitat de protegir la salut pública per un nou 

període de dos mesos. 

Gràcies, senyora Síndica. 

La Sra. Síndica general: 

Gràcies, senyor ministre.  

A continuació iniciarem les intervencions dels grups, si així ho desitgen. Pel grup 

parlamentari Terceravia + Unió Laurediana + Independents, alguna intervenció? Senyor 

Pintat, teniu la paraula. 

El Sr. Josep Pintat: 

Gràcies, senyora Síndica. 

El nostre vot serà favorable. Tot i la millora de les dades, creiem que és oportú continuar 

mantenint els mecanismes legals en cas que hi hagués un imprevist. 
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Gràcies. 

La Sra. Síndica general: 

Gràcies per la seva intervenció. 

Pel Grup Parlamentari Socialdemòcrata, alguna intervenció? Senyor Font. 

El Sr. Jordi Font: 

Sí, gràcies. 

Bé, una vegada més, com no pot ser d'altra manera, donarem suport i votarem 

favorablement, amb plena responsabilitat, la proposta de prolongació de les mesures 

acompanyatòries per minimitzar i modular els efectes de la pandèmia. Afegir tan sols que 

esperem que sigui per última vegada, atenent les informacions que ens va donar no més 

tard que abans d'ahir, el ministre de Sanitat en la seva compareixença al sí de la Comissió 

de Sanitat. Creiem, doncs, i esperem que a partir de ben aviat els efectes de la pandèmia 

siguin tan i tan lleus que no calgui més mesures d'aquest tipus. 

Probablement, degut als efectes devastadors que aquesta pandèmia ha tingut sobre algun 

sector, haurem de reflexionar molt properament en mesures certament diferents però del 

tot necessàries. La nostra societat ja ha acceptat un criteri que ja està molt estès, que és la 

COVID persistent. Això és un fenomen de sanitat, però a nivell de la societat civil i a nivell 

del sector econòmic, creiem que també es podria ja començar a parlar d'alguns fenòmens 

similars a la COVID persistent. 

És a dir, que jo demano i crec que ens hauríem de donar com a pauta una manera de 

reflexionar sobre la situació. Tots veiem encara hotels que encara no s'han obert, comerços 

que encara no s'han obert, algun que altre taller que no s'ha obert i que no té pas pinta de 

tornar-se obrir. Aquest fenomen, no hi hem trobat cap nom com la COVID persistent, però 

existeix. Crec que hem d'estar atents i preparar una reacció, nosaltres com a autoritats i la 

societat en si, per fer front a aquest altre efecte secundari de la COVID. 

Gràcies. 

La Sra. Síndica general: 

Gràcies per la seva intervenció, senyor Conseller. 

Pel Grup Parlamentari Demòcrata, senyora Ester Molné, teniu la paraula. 

La Sra. Ester Molné: 

Gràcies, senyora Síndica. 

Les xifres que ha donat el Ministeri de Justícia  i Interior permeten dir que la situació sanitària 

evoluciona molt favorablement. Però malgrat això, cal seguir disposant dels mecanismes 

per introduir mesures preventives que minimitzin la transmissió del virus en cas de rebrot o 

d'aparició de noves variants. Aquestes mesures han de ser proporcionals i adaptades a la 
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situació i el Govern està complint estrictament amb aquest principi de proporcionalitat. Això 

ho hem vist amb les darreres decisions que ha pres, les quals han anat alleugerint 

progressivament les mesures preventives. 

Tenim xifres baixes de contagi i la pressió sanitària ha disminuït considerablement i, per 

aquest motiu, a principis de febrer la mascareta va deixar de ser obligatòria en espais 

exteriors i es va eliminar la limitació de reunions en bars i restaurants. Igualment, des del 

14 de febrer passat les mascaretes van deixar de ser necessàries a les aules i als llocs de 

treball que mantenen un grup estable. Ahir, finalment, el Consell de Ministres va eliminar 

l'obligació de mostrar el passaport sanitari per accedir a llocs públics on s'exigia fins ara, 

excepte en aquells amb població més sensible, com els centres sociosanitaris i les llars de 

jubilats. 

Malgrat la situació estar controlada, la pandèmia encara hi és i per aquest motiu cal donar 

base legal al Govern per seguir aplicant algunes mesures que encara són necessàries, com 

ara el port de la mascareta en situacions en què el risc de contagi és més elevat. Tot plegat 

per protegir la salut pública. Tenint en compte les conseqüències negatives que tindria un 

empitjorament de la situació sanitària, ha de presidir el principi de prudència. Així doncs, 

seguirem fent plena confiança al Govern perquè ha aplicat les mesures necessàries per 

Andorra i perquè les ha sabut adaptar en funció de com evolucionaven les dades sanitàries. 

Li tornarem a atorgar la capacitat perquè segueixi protegint la salut i la seguretat de la nostra 

ciutadania. 

Per tot l'esmentat, com no podia ser altrament, nosaltres votarem a favor de prorrogar la 

facultat de Govern d'establir restriccions previstes als articles 4 de la Llei de Seguretat 

Pública i a l'article 59 de la Llei General de la Sanitat. 

Gràcies, senyora Síndica. 

La Sra. Síndica general: 

Gràcies per la seva intervenció, senyora consellera. 

El Govern desitja tornar a intervenir. Senyor Rossell, teniu la paraula. 

El Sr. Josep Maria Rossell: 

Sí, molt breu. Gràcies, senyora Síndica. 

Bé, voldria agrair novament el grau de responsabilitat de l'arc parlamentari en aquest sentit. 

Cada vegada que s'han presentat aquestes mesures aquí per aprovació del Consell 

General, han estat aprovades per àmplia majoria, per no dir pràcticament en la totalitat i, 

per tant, agrair en aquest sentit novament que hagin votat aquestes mesures. Agrair 

especialment al senyor Pintat en aquesta nova votació. Sempre vostè ha tingut el seu vot 

favorable a aquestes mesures. Això demostra, una vegada més, el seu grau de 

responsabilitat. Igualment, pels grups de la majoria, els quals donen suport al Govern. I pel 

que fa al PS, també agrair-los aquest grau de responsabilitat que sempre han demostrat en 

aquesta qüestió. 



Diari oficial del Consell General  –  núm. 5/2022  –  Sessió ordinària celebrada el dia 10 de març 2022 9 

No obstant, pel que he acabat de copsar amb la seva intervenció, senyor Font, vostè ens 

manifesta que potser seria la darrera vegada. Tan de bo sigui així. Esperem que tot ens 

porti a que sigui d'aquesta manera. No obstant, també haurà d'entendre que això es podrà 

fer sempre i quan les dades científiques i les dades que es duen a terme a nivell mundial 

—perquè tots sabem que encara la pandèmia està entre nosaltres, malauradament, i encara 

no s'ha demostrat que aquesta pandèmia estigui ja definitivament acabada. Per tant, en 

base a aquestes dades científiques amb les quals sempre ens hem basat des del Govern, 

intentarem que, efectivament, si hi ha la possibilitat que això es pugui acabar, no caldrà 

portar novament aquestes mesures aquí al Consell. Però vostè haurà d'entendre que si 

eventualment, hi ha alguna nova variant que apareix o hi ha dades científiques que 

demostren que encara la pandèmia a nivell mundial no està finalitzada, la nostra 

responsabilitat és aportar novament aquestes mesures aquí al Consell i espero que siguin 

novament acceptades. 

Moltes gràcies, senyora síndica. 

La Sra. Síndica general: 

Gràcies, senyor Rossell. 

Acabades les intervencions, dono per acabat el debat i, si no hi ha objeccions, proposo 

l'aprovació de la petició d'autorització per assentiment. Declaro aprovada la petició 

d'autorització per prorrogar la facultat del Govern d'establir les restriccions i mesures 

previstes en els articles 4 de la Llei 30/2018, del 6 de desembre, qualificada de seguretat 

pública, i 59 de la Llei general de sanitat, del 20 de març de 1989, segons acord del 21 de 

febrer del 2022. 

Tot seguit, vist que respecte a la candidatura del senyor Maanan Aouraghe Bendada en 

una primera votació no s'ha assolit la majoria de dues terceres parts requerida, procedirem, 

en aplicació de l'article 10.5 de la Llei 12/2018, del 31 de maig de modificació de la Llei 

10/2013, del 23 de maig, de l'Institut Nacional Andorrà de Finances, a una segona votació 

a mà alçada. Recordo que en aquest cas seria suficient el vot favorable de la majoria simple 

del Consell General. 

Vots a favor? 

Vots en contra? 

Abstencions? 

Senyora secretària, si ens comunica el resultat, si us plau. 

La Sra. Secretària: 

Sí, gràcies. 

17 vots a favor, 5 en contra i cap abstenció. 
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La Sra. Síndica general: 

Gràcies. 

A la vista del resultat, i constatat que el nombre de vots és suficient, declaro elegit el senyor 

Maanan Aouraghe Bendada membre del Consell d'administració de l'Autoritat Financera 

Andorrana. 

Senyor Pere López, desitja, suposo, explicar el vot. Endavant. 

El Sr. Pere López: 

Sí, gràcies, senyora síndica. 

Efectivament, per explicació de vot. De forma jo diria reiterativa i gairebé repetitiva com el 

que en altres ocasions han fet altres companyes i altres companys del grup parlamentari, 

el nostre grup es manifesta contràriament a la proposta feta des del Partit Liberal per 

nomenament d'un càrrec per la seva estreta vinculació política. En aquest cas, la persona 

que se'ns proposa era fins fa poques setmanes, fins que es va anunciar la seva candidatura, 

el tresorer del Partit Liberal i ara passarà a ser una de les persones que composen el consell 

d'administració de l'Autoritat Financera Andorrana. 

Aquesta és una qüestió que hem tractat al llarg d'aquesta legislatura, que evidentment 

imputem normalment al Partit Liberal, que és qui té la iniciativa i que, a més, ens sembla 

que és contrari al mateix programa del Partit Liberal —tant quan es va presentar en solitari 

com en aquelles circumscripcions que vam comparèixer conjuntament a nivell territorial— 

de fer més fortes i més independents les institucions i administracions del nostre país. A 

més, reitera una altra consideració que hem fet des del nostre grup parlamentari: que 

sembla que el Partit Liberal ha convertit la seva participació en aquest Govern de coalició 

amb una fórmula per col·locar diferents càrrecs i/o per a finançar el seu important deute 

bancari que té comptabilitzat. 

Aquesta és, però, una qüestió que no només és imputable al Partit Liberal, sinó que també 

és imputable al Govern, al Partit Demòcrata i també al cap de Govern i, en aquest cas, al 

ministre de Finances, ja que sense la seva connivència i sense els seus vots i, en aquest 

cas, sense que el ministre de Finances hagi formulat la proposta, aquesta manera de fer 

que, al nostre entendre, malmet les institucions del país no seria possible. 

Gràcies. 

La Sra. Síndica general: 

Gràcies a vostè, senyor López. 

Intervencions? Comencem pel Govern.  

Senyora López, després vindrà el torn dels grups.  

Senyor Jover, té la paraula. 
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El Sr. Èric Jover: 

Sí, gràcies, senyora Síndica. 

No tenia previst intervenir però, evidentment, tampoc no puc no intervenir. Crec que algunes 

de les al·lusions, senyor Pere López, que ha fet són greus. Són molt greus. I entenc que si, 

a més, vostè tingués proves d'això, el que hauria de fer és anar a la Fiscalia i no fer —com 

de fet ens té acostumats, també li he de dir— a fer declaracions buides que després es 

demostra que no estan substanciades de cap manera. Miri, i vostè ho ha dit, és una 

proposta que porto jo al Govern, que de manera unànime el Govern aprova i trasllada doncs 

els dos candidats al Consell General. 

Li faré referència a l'article 11 de la pròpia llei de l'Institut Nacional Andorrà de Finances, 

que marca els requisits i les incompatibilitats. I és veritat que existeix en el punt 8, apartat 

C, una incompatibilitat associada als càrrecs de membres del Consell d'Administració que 

estaria vinculada a qualsevol funció o càrrec directiu o executiu en partits polítics o en 

entitats que desenvolupin en territori andorrà o a l'estranger activitats equivalents a les 

supervisades per l'AFA. És a dir, que hi ha una incompatibilitat de ser, al mateix temps, al 

mateix temps, un càrrec directiu executiu d'un partit polític i la funció del Consell 

d'Administració. 

Senyor Pere López, hem de ser conscients que som un país de 75.000 habitants i crec que 

limitar l'accés a les institucions o limitar l'accés als partits polítics, depèn de com ho vulgui 

mirar, en funció de quines activitats ha fet, polítiques, o quina activitat institucional ha tingut 

seria un trist favor a Andorra. Aquí el que hem de fer és assegurar-nos que no hi hagin 

conflictes d'interessos —el senyor Maanan ha dimitit ja fa, diria mesos, de la seva funció de 

tresorer a l'executiva del Partit Liberal— i tinc constància, per les converses que he tingut 

amb ell mateix, que entén perfectament, com no podria ser d'una altra manera, les 

responsabilitats associades a la institució de l'Autoritat Financera Andorrana i la gestió dels 

conflictes d'interessos. 

Així doncs, jo he proposat el seu nom al Consell de Ministres i amb el suport de Govern el 

proposem aquí al Consell General, amb la seguretat absoluta que aquesta persona, quan 

prendrà decisions —com tota la resta de membres d'aquesta Autoritat— ho fan en funció 

dels interessos de la plaça financera andorrana i no de la militància o els colors polítics que 

un s'hi pugui sentir més pròxim. Anar cap a una altra línia crec que no ens està fent cap 

favor ni al país ni a la classe política. 

Gràcies, senyora Síndica. 

La Sra. Síndica general: 

Gràcies, senyor ministre. 

Senyora López, pel Grup Parlamentari Liberal, teniu la paraula. 

La Sra. Eva López: 

Gràcies, senyora Síndica. 



Diari oficial del Consell General  –  núm. 5/2022  –  Sessió ordinària celebrada el dia 10 de març 2022 12 

Per al·lusions, hem de dir que des del Grup Parlamentari Liberal defensem el nomenament 

del Senyor Maanan Aouraghe a l'AFA perquè és un professional sobradament preparat per 

assumir aquesta responsabilitat. El senyor Aouraghe és un professional de competència 

reconeguda que acumula més de catorze anys d'experiència en el sector financer i 

empresarial. El seu nomenament és un encert per a una entitat com l'Autoritat Financera 

Andorrana i els explicaré per què. El senyor Aouraghe, novament, és un professional 

andorrà que està format en evasió fiscal, en prevenció de blanqueig de capitals i en 

finançament del terrorisme. És ampli coneixedor del marc impositiu directe d'Andorra donat 

que ha treballat com a assessor del Govern d'Andorra i dels grups parlamentaris en 

processos legislatius, així com d'implementació de figures impositives. Ha treballat 

igualment durant dos anys com a tècnic de pressupost i patrimoni al Ministeri de Finances 

del Govern, on ha elaborat els pressupostos anuals de l'executiu. El senyor Maanan 

Aouraghe és l'exemple de com un andorrà pot formar-se i desenvolupar la seva carrera en 

el sector econòmic en el nostre país. 

Així mateix, vull recordar que no es pot discriminar cap ciutadà per les seves simpaties 

ideològiques o la pertinença a un partit polític, encara menys si tenim en compte la vàlua 

professional del senyor Maanan Aouraghe. En cap moment es qüestiona la vàlua 

professional del senyor Aouraghe per part del Partit Socialdemòcrata, simplement es 

demostra un atac contra el Partit Liberal. 

Finalment, i per acabar, vull remarcar que el seu nomenament és un encert d'aquesta 

cambra i un bé per a l'Autoritat Financera Andorrana. 

Gràcies, senyora Síndica. 

La Sra. Síndica general: 

Gràcies, senyora López. 

No havent-hi més punts a l'ordre del dia, s'aixeca la sessió. 

Bona tarda. 

(Són les 16.30 h) 
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